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PROTOKÓŁ 0012.11.3.2017 
z posiedzenia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej  

w dniu 15 lutego 2017 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala 130A  
Czas posiedzenia: 14.00-16.30 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie                 
z załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczyła Radna Iwona 
Rosińska  – usprawiedliwiona.  
 

Porządek obrad 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Realizacja Programu 500+ w mieście 

4. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, 

• Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z włączenie specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania  

• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII.161.2013 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2013 r. w sprawie określenia 
szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części łącznie z 
odsetkami odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub 
odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej  

• Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV.172.2016 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie zasad 
sprzedaży gminnych lokali mieszkalnych ich najemcom, określenia 
warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych od cen 
sprzedaży  

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Stypendialnego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych, 
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• Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój  dla uczniów szczególnie uzdolnionych, 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru w drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, 
prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-Zdrój oraz określenia 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, 

5. Reforma Oświaty: 

• Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia I Liceum 
Ogólnokształcącego im. Stanisława Staszica wchodzącego w skład 
Zespołu Szkół Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju w I Liceum Ogólnokształcące z 
Oddziałami Dwujęzycznymi im. Stanisława Staszica wchodzące w skład 
Zespołu Szkół Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju, 

• Projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

• Projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych, 

• Pismo w sprawie wysokości średnich wynagrodzeń  na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego, 

• Prośba Szkoły Podstawowej nr 4 o utworzenie oddziałów 
dwujęzycznych, 

6. Wolne głosy i wnioski 

7. Przyjęcie protokołu 13 grudnia oraz 14 grudnia 2016 r.  

8. Zakończenie posiedzenia 

 

Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca komisji Edukacji 
 i Polityki Społecznej  - Anna Toborowicz. Przywitała przybyłych na posiedzenie 
członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 

Ad.2 

Przyjęcie porządku obrad 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0 
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Ad. 3 

Realizacja Programu 500+ w mieście 

Naczelnik Wydziału Spraw Rodzinnych i Alimentacyjnych - Beata  
Gatner – Piekar przedstawiła informację dot. realizacji Programu 500+ w 
mieście.  

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Magiera Bernadeta 
 - Gdzie mają zgłosić się rodziny, którym Państwo zalega świadczenie 500+ ? 
 
Beata Gatner – Piekar  
 - U Marszałka Województwa. Regionalne Ośrodki Polityki Społecznej nie były 
przygotowane na taką dużą liczbę wniosków. Nasze miasto jest miastem 
granicznym więc sporo osób pracuje poza granicami kraju. W tej chwila liczba 
dzieci z uprawnieniami do 500+ wynosi 2649. Są to skomplikowane 
postępowania gdzie dochody trzeba weryfikować od 2014 r. Wnioski mogą być 
również składane elektroniczne – 1493 wnioski wpłynęły. W większości wszystkie 
wnioski były do poprawy.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Czy w związku z ustawą 500+ Gmina otrzymała dodatkowe środki.  
 
Beata Gatner - Piekar 
 - Tak. Cała ustawa finansowana jest z budżetu Państwa. W budynku przy ul. 
Zielonej 18A powstał referat świadczeń wychowawczych. Są nowe 
pomieszczenia, które spełniają  wymogi pracy urzędowej.  
 
Anna Toborowicz 
 - Od kiedy można liczyć na więcej etatów w Wydziale Świadczeń Rodzinnych? 
 
Janusz Buda 
 - Proszę Państwa w związku z ustawą 500+ w pierwszym etapie mieliśmy 
zatrudnionych 8 osób jako pomoc administracyjna. Stałe zatrudnienie otrzymało 
6 osób. Wnioski były przyjmowane w 3 punktach  - Urząd Miasta, Wydział 
Świadczeń Rodzinnych i Alimentacyjnych, Hala Widowiskowo-Sportowa. 
Postaramy się , aby w jakiś sposób odciążyć wydział szczególnie w nowym  
okresie zasiłkowym od września gdzie rozpocznie się przyjmowanie dużej ilości 
wniosków.  
 
Beata Gatner - Piekar 
  - Jeszcze jedna osoba byłaby potrzebna.  
 
Janusz Buda 
 - Na pewno będziemy wspomagali realnym etatem. Pani Naczelnik nie pozostaje 
sama ze swoim problemem.  
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Anna Toborowicz 
 - Bardzo Pani Naczelnik dziękuję za włożoną pracę. Proszę podziękować również 
swoim pracownikom.  
 
Beata Gatner – Piekar  
 - Dziękuję w imieniu swoim i pracowników.  
 
Ad. 4 

Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. Poinformował, że proponuje się zwiększyć plan wydatków 
majątkowych budżetu Miasta w dziale 600 - Transport i łączność, rozdziale 60016 
- Drogi publiczne gminne o kwotę 2 100 000 zł, w tym: 1 000 000 zł dla 
wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000-626-300 „Przebudowa ul. 
Mazowieckiej" z przeznaczeniem na przebudowę nawierzchni ulicy wraz z wymian 
krawężników, 
-    1 000 000 zł dla wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000-006-300 „Budowa 
dróg ul. Gołębia" z przeznaczeniem na wznowienie zadania i pokrycie kosztów 
budowy I etapu na odcinku 410 m, 
-    100 000 zł dla wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000-669-300 „Budowa 
dróg Reymonta- Okopowa" z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji 
technicznej budowy dróg w rejonie ulic Reymonta -Okopowa. 
 Proponuje się zwiększyć plan wydatków majątkowych budżetu Miasta w dziale 
600 - Transport i łączność, rozdziale 60015 - Drogi publiczne w miastach na 
prawach powiatu o kwotę 250 000 zł, z przeznaczeniem na realizację zadania Nr 
000-000-636-000 „Sygnalizacja świetlna w mieście" z przeznaczeniem na 
wykonanie sygnalizacji przejścia dla pieszych przy ul. Jana Pawła II w rejonie 
Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego Nr 2. 
 Proponuje się zwiększyć plan wydatków majątkowych budżetu Miasta w dziale 
852 - Pomoc społeczna, rozdziale 85295 - Pozostała działalność o kwotę 70 000 
zł dla wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000-618-300 „Budowa Domu 
Solidarności w Jastrzębiu-Zdroju" z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
opracowania projektu budowlanego. 
Rozstrzygnięcie konkursu na opracowanie koncepcji architektoniczno-
urbanistycznej Domu Solidarności nastąpi w II kwartale 2017 roku, po czym 
zostanie podpisana umowa na projekt budowlany ze zwycięzcą (1 miejsce) 
konkursu oraz. będzie sporządzony montaż finansowy dla inwestycji. Zgodnie z: 
-   rozporządzeniem Ministra Infrastruktury z 18 maja 2004 roku w sprawie 
określenia metod i podstaw sporządzania kosztorysu inwestorskiego, obliczania 
planowanych kosztów prac projektowych oraz planowanych kosztów robót 
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budowlanych w programie funkcjonalno-użytkowym (Dz.U. Nr 130 poz. 1389 z 
dnia 8 czerwca 2004 roku), 
-   zasadami wyceny prac projektowych SARP przyjętymi uchwałą nr 70 z dnia 5 
kwietnia 2014 roku Zarządu Głównego Stowarzyszenia Architektów Polskich, 
wartość umowy na przedmiotowy projekt waha się w granicach 4-7% wartości 
inwestycji. Wobec powyższego proponuje się zwiększenie kwoty na opracowanie 
projektu budowlanego o 70 000 zł co stanowi ok. 4% wartości inwestycji. 
 Proponuje się zwiększyć plan wydatków majątkowych budżetu Miasta w dziale 
853 - Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdziale 85311 - 
Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych o kwotę 186 000 zł, 
z przeznaczeniem na realizację zadania Nr 000-000-645-000 „Zakup środków 
transportu dla osób niepełnosprawnych" z przeznaczeniem na zakup autobusu do 
przewozu podopiecznych Domu Nauki i Rehabilitacji dla Dzieci 
Niepełnosprawnych, a docelowo dla uczestników Środowiskowego Domu 
Samopomocy. Kwota powyższa stanowi tylko około 57% wartości autobusu. 
Pozostałą wartość można pozyskać z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w ramach „Programu wyrównywania różnic miedzy regionami 
III". Proponuje się dokonać przeniesienia planu wydatków bieżących między 
działami polegającego na zmniejszeniu o 30 000 zł w dziale 926 - Kultura 
fizyczna, rozdziale 92605 - Zadania w zakresie kultury fizycznej planu dotacji na 
wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej i przeniesienie tej kwoty na 
realizację zadań w ramach małych grantów, w tym: 
-   5 000 zł do działu 801 - Oświata i wychowanie, rozdziału 80195 - Pozostała 
działalność na organizację zajęć dla wspomagania rozwoju i uzdolnień dzieci i 
młodzieży, 
-   5 000 zł do działu 851 - Ochrona zdrowia, rozdziału 85195 - Pozostała 
działalność na realizację zadań z zakresu ochrony i promocji zdrowia, 
20 000 zł do działu 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdziału 
92105 - Pozostałe zadania w zakresie kultury na organizację imprez kulturalnych 
na terenie Miasta i upowszechnianie kultury. Zaproponowana zmiana wydatków 
spowoduje zwiększenie deficytu o kwotę   2 606 000 zł, dlatego w celu 
zrównoważenia budżetu Miasta proponuje się zwiększyć wartość zaangażowanej 
nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. W związku ze zmianami wynikającymi z 
zaproponowanych zmian oraz z Zarządzeń Prezydenta Miasta proponuje się 
zwiększyć plan dotacji udzielanych z budżetu Miasta o kwotę 1 000 zł, w tym:w 
rozdziale 80110 zwiększyć o 1 000 zł dotację na realizację nauki religii innych 
wyznań na terenie innych gmin 
-   w rozdziale 80195 zwiększyć o 5 000 zł dotację na organizację zajęć dla 
wspomagania rozwoju i uzdolnień dzieci i młodzieży, 
w rozdziale 85195 zwiększyć o 5 000 zł dotację na realizację zadań z zakresu 
ochrony i promocji zdrowia, 
-   w rozdziale 92105 zwiększyć o 20 000 zł dotację na organizację imprez 
kulturalnych na terenie miasta i upowszechnianie kultury, 
w rozdziale 92605 zmniejszyć o 30 000 zł dotację na wspieranie i 
upowszechnianie kultury fizycznej. 
Proponuje się zwiększyć plan dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku 
jednostek, o których mowa w art. 223 ust. 1 ustawy o finansach publicznych oraz 
wydatków nimi finansowanych o kwotę 2 820 zł dla Zespołu Szkół Nr 9, z tytułu 
odszkodowania za spalony sprzęt komputerowy i przeznaczenie tej kwoty na 
zakup komputera i tabletu do sali lekcyjnej. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1 

• Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z włączenie specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Dyrektor OPS  - Teresa 
Jachimowska. Poinformowała, że organizowanie i świadczenie usług 
opiekuńczych, w tym specjalistycznych, w miejscu zamieszkania, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
należy - stosownie do przepisu art. 17 ust 1 pkt 11 ustawy z dnia 12 marca 2004 
r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2016 r., poz. 930, z późn. zm.), zwanej dalej 
"ustawą" - do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym. 

Zgodnie z art. 50 ust. 6 w/w ustawy Rada Gminy określa, w drodze uchwały, 
szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania. 

W związku z powyższym opracowano nową uchwałę, która w sposób szczegółowy 
precyzuje odpłatność oraz stawkę za jedną godzinę usług opiekuńczych oraz 
specjalistycznych usług opiekuńczych, zasady zwrotu wydatków za świadczenia z 
pomocy społecznej oraz w jakich okolicznościach będą stosowane ulgi i 
zwolnienia od opłat. Na dzień dzisiejszy za godzinę usługi podstawowej mamy 
16,28 zł, za specjalistyczną godzinę usługi 30 zł. Specjalistyczna usługa dotyczy 
zadań rehabilitacyjnych. W styczniu 2017 roku liczba osób, którym świadczymy 
usługi opiekuńcze to są 104 osoby i 1 osoba ma usługi specjalistyczne.  

Traci moc Uchwała Nr XX/425/2004 Rady Miasta w Jastrzębiu-Zdroju z dnia 27 
maja 2004r. w sprawie zasad zwrotu wydatków na usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, w związku z powyższym przyjęcie niniejszej 
uchwały jest uzasadnione. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII.161.2013 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 19 grudnia 2013 r. w sprawie określenia 
szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części łącznie z 
odsetkami odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub 
odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej  

Janusz Buda 
 - Szanowni Państwo z punktu widzenia społecznego nie możemy robić takich 
rzeczy osobom, które zobligowane są, aby płacić na utrzymanie dzieci. W tym 
wypadku jestem bardzo konserwatywny. Według mojej oceny nie ma żadnych 
zwolnień dla osób, które są zobowiązane, aby swoje dzieci utrzymywać . Muszą 
być konkretne warunki. Osoba musi udowodnić, że to nie leży po jej stronie. Nie 
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widzę potrzeby, aby społeczeństwo płaciło za lekkomyślność wobec osób, które 
są do tego zobowiązane. Jestem sceptyczny odnośnie treści projektu uchwały.  
 
Anna Hetman 
 - Nie mamy ostatecznej opinii prawnej w tym zakresie. Jak jest mowa o ulgach 
czy zwolnieniach to kierujemy się przepisami prawa. Jak jest potrzeba wsparcia 
to bierze się pod uwagę warunki materialne.  
 
Teresa Jachimowska 
 - Proszę Państwa, na pewno Państwo pamiętacie, że temat uchwały z 2013r r. 
był szeroko omawiany. Uchwała dotyczyła określenia szczegółowych warunków 
umorzenia w całości lub w części łącznie z odsetkami  odroczenia terminu 
płatności , rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt 
dziecka w pieczy zastępczej. Ta uchwała jest uchwałą o szerokim wachlarzu 
zwolnień. To co my proponujemy rodzicom biologicznym  to przede wszystkim 
fakt, że pozwalamy na odstąpienie od opłaty, którą winni ponieść za dziecko 
przebywające w rodzinie zastępczej już wtedy  kiedy wypełniają kryterium 
dochodowe do 150% kryterium dochodowego. Proszę pamiętać, że kryterium 
dochodowe na dzień dzisiejszy przy osobie samotnej to 634 zł. Przy 150% to 
kryterium wzrasta do 951 zł. Osoba samotna, która netto tego kryterium nie 
przekracza (150%) z naszą, Państwa wolą jest już zwolniona z odpłatności  za 
pobyty dziecka w rodzinie zastępczej. Następne warunki, które wprowadzamy są 
dla tych osób czy rodzin, które przekraczają pułap 150% kryterium 
dochodowego. Mówimy również, że jeżeli ta osoba czy rodzina znajdzie się w 
sytuacji trudnej w momencie kiedy ustalimy kwestię tej opłaty dojdzie do 
sytuacji, która spowoduje pogorszenie sytuacji materialnej  tej rodziny wtedy 
możemy ustalić opłatę odmiennie od tego co stanowi,                                                                                                                              
daje tabela. Rzeczywiście idziemy szeroko. O tym, że jest to bardzo indywidulane 
podejście do rodzin stanowi liczba , która na dzień dzisiejszy jest liczbą osób z 
którą wydajemy  decyzję, pracujemy i ustalamy opłaty. Na dzień dzisiejszy w 
stosunku do rodziców biologicznych mieliśmy 87 decyzji .To jest problem trudny, 
społeczny. Najczęściej są to dzieci, które trafiają z rodzin ubogich. W związku z 
tym nie posiadają z reguły żadnego dochodu ponieważ go utracili bądź jest on 
niewielki. Rodzice  biologiczny w większości są zwalniani z tej opłaty . Nasza 
uchwała dotyczy tych rodziców, których naprawdę stać  na ponoszenie tych 
kosztów opłaty. Dokumentujemy całość sytuacji materialnej, zdrowotnej jak i 
wszystkich kwestii związanych z wydatkami. Podchodzimy indywidulanie do 
każdej rodziny czy osoby.  Kwota , którą otrzymujemy nie jest szokująca jest to 
kwota 26 tys,.zł. na wydatkowane prawie 1 mln. 800 tys. zł.  W naszej uchwale 
mówimy wyraźnie kiedy w jakim stanie finansowym rodziny jesteśmy jej 
cokolwiek zaproponować. Państwo proponujący zmianę tej uchwały chcą 
wprowadzić tzw. dla nas przesłankę samoistną. Bez względu na to czy rodzina 
mieści się w kryterium dochodowym czy je przekracza Państwo uważają, że jeżeli 
ma inne dziecko pozostające pod opieką tej rodziny  czy osoby, bądź ma wyrok 
alimentacyjny bądź ugodę sądową to już  powinni  być zwolnieni z ponoszenia tej 
opłaty. Nigdzie tak nie ma. Państwo w swojej decyzji  powołujecie się na 
konstrukcję uchwały w  Żorach. Żory są bardziej restrykcyjni niż my. Pozwalają 
na to, żeby dokonać zwolnienia z tej opłaty, ale tylko wtedy jeżeli dochód rodziny 
mieści się między 100 a 150 kryterium dochodowego i jeżeli rodzina spełnia 
jedną z kilku wymienionych tam przesłanek. W Pszczynie czy Wodzisławiu nigdzie 
nie ma możliwości zwolnienia rodziny z takich powodów jak Państwo chcą 
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wprowadzić to w tej uchwale. Gdyby patrzeć na sytuację, którą teraz mamy 
wprowadzając tę przesłankę dokonalibyśmy samoistnego zwolnienia wszystkich z 
tego obowiązku.  Nie jest to właściwe i nie można tu mówić o kwestiach 
równości. Nie widzę równości pomiędzy tym, żeby inaczej traktować dzieci , które 
ma się z pierwszego związku, a inaczej  uważać,  że dojdzie do pogorszenia 
stanu dzieci z drugiego związku dlatego, że mam obowiązek płacenia na dzieci z 
pierwszego związku, które znalazły się np. w rodzinie zastępczej. O równości 
mówić nie można. Uzasadnienie nie jest trafne. Państwo piszecie, że może się tak 
zdarzyć, że mieszkańcy naszego miasta będą decydowali o zmianie miejsca 
zamieszkania. Ustawa stanowi w taki sposób , że wszystkie wydatki, które są 
ponoszone na rzecz utrzymania dziecka w rodzinach zastępczych są regulowane 
przez Gminę, Powiat  gdzie dziecko zamieszkiwało przed zamieszczeniem po raz 
pierwszy w rodzinie zastępczej. To powoduje, że rodzice biologiczni zawsze będą 
przypisani do tego miasta gdzie dziecko się urodziło.  Decyzja jest Państwa 
decyzją. Bylibyśmy jedyną Gminą, która nie biorąc pod uwagę, żadnych ram 
kryterium dochodowego daje możliwość zastosowania takiej przesłani 
samoistnej.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Czekamy na opinię Pani Prezydent i się wypowiemy. Można sprawdzić uchwałę 
z Rudy Śląskiej. Grupa Radych może  przygotowywać uchwały. To będzie decyzja 
Rady Miasta.  
 
Teresa Jachimowska 
 - Każdy decyduje według swojego stanu posiadania.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Radni muszą dbać o finanse miasta.  
 
Teresa Jachimowska 
 - Są zapisy w ustawie o wspieraniu rodzinnej pieczy zastępczej, które 
pozawalają Radzie Gminy podjąć decyzję w postaci uchwały o podniesieniu  
niektórych wielkości świadczeń. Państwo możecie zdecydować o tym, żeby 
zdecydowanie poprawiła się sytuacja dzieci w rodzinach zastępczych. Możecie 
podnieść koszt pomocy pieniężnej ,która byłaby wyższa w przeliczeniu na 
dziecko, które znajduje się w pieczy zastępczej. Możecie Państwo również  
zmienić wysokość wynagrodzenia rodzinom zawodowym, które mają dzieci 
specjalistyczne, które wymagają troski i pielęgnacji. Poprzez Państwa uchwałę 
koszt wynagrodzenia może być zmieniony i podniesiony. Podobnie jest w kwestii 
dodatków dla tych rodzin. Są takie  sytuacje gdzie my nie jesteśmy w stanie 
finansować wszystkich wydatków rodzin zastępczych nawet rodzin zastępczych 
zawodowych ponieważ nie mamy możliwości finansowych jeżeli chodzi o nasz 
budżet, a Państwo możecie jeżeli będziecie widzieli taką możliwość  znaleźć takie 
środki, które by tą sytuację poprawiły. Nie wszystkim dzieciom jesteśmy w stanie 
finansować wyjazdy wypoczynkowe w takich kwotach jakie są pokrywane przez 
rodziców zastępczych . Jest szereg rzeczy, które możecie Państwo zrobić, które 
dadzą możliwość  żeby zarówno te rodziny, których mamy 134 mogłyby wiedząc 
o tym że Państwo są przychylni i że Państwo widzą te rodziny zastępcze  również 
dokonać  podjęcia takich uchwał.  
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Andrzej Matusiak 
 - Proszę o wskazanie informacji o których Pani teraz  mówiła do wiadomości 
Radnych. Jeżeli to będzie koniecznie to w.w temacie uchwałę również 
przygotujemy. Proszę o takie informacje.  
Tadeusz Gorgol 
 - W sytuacji kiedy jest potrzeba to możecie Państwo zwolnić z odpłatności? 
 
Teresa Jachimowska 
 - Jeżeli wszystkie rzeczy o których mówiłam są wypełnione  -  osoba spełnia 
kryteria dochodowe bądź je przekracza i ustalenie opłaty jest szkodliwe dla tej 
rodziny to można zwolnic z odpłatności. Nie ma sytuacji o której Państwo w 
uchwale mówicie.  
 
Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 0, przeciw – 3, wstrzymujących się – 
2. 

• Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV.172.2016 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie zasad 
sprzedaży gminnych lokali mieszkalnych ich najemcom, określenia 
warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych od cen 
sprzedaży, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Stypendialnego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój dla uczniów szczególnie uzdolnionych, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

• Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów w ramach Programu Stypendialnego Miasta 
Jastrzębie-Zdrój  dla uczniów szczególnie uzdolnionych, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru w drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli, 
prowadzonych przez Miasto Jastrzębie-Zdrój oraz określenia 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, 

 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy w stosunku do roku ubiegłego coś się zmieniło? 
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Andrzej Pawłowski 
 - Zmiana dotyczy dzieci 6 letnich. Dodany został pkt. 6 mówiący o tym, że jak 
rodzeństwo przychodzi do Przedszkola to jest to dodatkowy punkt w 
postępowaniu rekrutacyjnym.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

Ad. 5 

Reforma Oświaty. 

Anna Toborowicz 

 - W związku z reformą edukacji w mieście wiele działań zostało podjętych. 
Niejednokrotnie uczestniczyliśmy w spotkaniach z Panią Prezydent, która 
przedstawiała różne propozycje – obwodów, sieci szkół, wypełnienia placówek. 
Braliśmy udział w spotkaniach  organizowanych przez szkoły. Odbyła się również 
Sesja Nadzwyczajna w temacie reformy oświaty. Było wiele dyskusji. Mamy 
przygotowane propozycje uchwał, które będziemy omawiać.  

 

• Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia I Liceum 
Ogólnokształcącego im. Stanisława Staszica wchodzącego w skład 
Zespołu Szkół Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju w I Liceum Ogólnokształcące z 
Oddziałami Dwujęzycznymi im. Stanisława Staszica wchodzące w skład 
Zespołu Szkół Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że Dyrektor i Rada Pedagogiczna 
zwróciła się do organu prowadzącego z wnioskiem o przekształcenie Liceum 
Ogólnokształcącego w Liceum Ogólnokształcące z oddziałami dwujęzycznymi. 
Jest to w pełni uzasadniony wniosek. Mowa jest o przekształceniu 3 letniego 
Liceum . Jest to uchwała intencyjna. Po jej podjęciu i uzyskaniu pozytywnej opinii 
Śląskiego Kuratora Oświaty w sprawie przekształcenia, możliwe będzie podjęcie 
uchwały w sprawie przekształcenia I Liceum Ogólnokształcącego im. Stanisława 
Staszica w Jastrzębiu-Zdroju w I Liceum Ogólnokształcąca z Oddziałami 
Dwujęzycznymi im. Stanisława Staszica w Jastrzębiu-Zdroju. 

Andrzej Matusiak 
 - Jest to bardzo dobra inicjatywa. Wiem, że Szkoły Podstawowe starały się 
również o takie oddziały.  
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 
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Andrzej Pawłowski 
 - Zanim szczegółowo zacznę omawiać dostosowanie sieci szkół do nowego 
ustroju szkolnego chciałem zgłosić kilka autopoprawek. W §12 omyłkowo   
w SP nr 21 został wpisany stary adres. Powinno być Jana Twardowskiego 31. 
Cały zapis §14 zastępuje się zapisem – „Wykonanie uchwały powierza się 
Prezydentowi Miasta”. Zapis, który wcześniej były zawarty wynika z ustawy. 
Nadzór prawny uważa, że nie powtarzamy zapisów ustawy. Ostatnia zmiana 
dotyczy załącznika nr 1 pkt 14 w  SP nr 17 wśród ulic, które wchodzą w skład ulic 
obwodowych omyłkowo znalazła się Kolonia Jana. Należy ją wykreślić. Taka sama 
sytuacja jest w Załączniku nr 3 pkt. 14  wykreślamy Kolonie Jana.  
Przejdę do omawiania projektu uchwały Gimnazjum nr 1 w Zespole Szkół nr 5 
im. Jana Pawła II z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Staszica 10, 
przekształca się w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 Mistrzostwa Sportowego 
w Zespole Szkół nr 5 im. Jana Pawła II w Jastrzębiu-Zdroju. Dzień rozpoczęcia 
działalności szkoły 1 września 2017 r. Rok szkolny, w którym rozpocznie się 
kształcenie w I klasie: 2017/2018. Jest to Szkoła Mistrzostwa Sportowego bez 
ustanawiania obwodu dla tej szkoły. Jest projekt Rozporządzenia klas sportowych 
i mistrzostwa sportowego, który określa kształcenie w poszczególnych 
dyscyplinach sportu. Kształcenie w piłce nożnej rozpocznie się od IV klasy Szkoły 
Podstawowej. Jest to  uzgodnione z Kuratorium. Wpisaliśmy w projekcie uchwały, 
że  kształcone jest od Klasy I. W  tej chwili nie ma jeszcze Rozporządzenia w 
sprawie organizacji klas sportowych i mistrzostwa sportowego.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Klasy I-III nie będą klasami sportowymi skoro kształcenie rozpocznie się od IV 
klasy.   
 
Andrzej Pawłowski 
 - Zgadza się, ale czekamy na Rozporządzenie Ministra. W tej chwili Kuratorium 
zaleciło, aby wpisać do projektu uchwały, że nabór do klasy I rozpocznie od roku 
2017/2018. 
 
Krzysztof Janicki 
 - Czy w projekcie Rozporządzenia było, że kształcenie jest od klasy I?  
 
Andrzej Pawłowski 
  - Nie, od IV klasy.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czyli będziemy zmieniać projekty uchwał dostosowując do aktualnych 
przepisów? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Myślę, że nie. Uchwała w tym kształcenie może pozostać.  Uzgodniliśmy, że 
taki będzie zapis.  W dalszej części projektu uchwały.  Gimnazjum nr 2 z siedzibą 
w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Komuny Paryskiej 18 c, włącza się do ośmioletniej 
Szkoły Podstawowej nr 16 im. prof. Rudolfa Ranoszka z siedzibą w Jastrzębiu-
Zdroju ul. Komuny Paryskiej 18 c.  Szkoła Podstawowa nr 16 im. prof. Rudolfa 
Ranoszka w Jastrzębiu-Zdroju rozpocznie działalność z dniem 1 września 2017 r., 
Gimnazjum nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju zakończy działalność z dniem  
31 sierpnia 2017 r. Gimnazjum nr 8 im. ks. Franciszka Blachnickiego z siedzibą w 
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Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Katowickiej 35, przekształca się w ośmioletnią szkołę 
podstawową. Dzień rozpoczęcia działalności szkoły: 1 września 2017 r., rok 
szkolny, w którym rozpocznie się kształcenie w I klasie: 2017/2018. Gimnazjum 
nr 10 Mistrzostwa Sportowego w Zespole Szkół Mistrzostwa Sportowego  
z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Piastów 15, włącza się do ogólnodostępnej 
ośmioletniej Szkoły Podstawowej nr 3 z Oddziałami Mistrzostwa Sportowego  w 
Zespole Szkół Mistrzostwa Sportowego z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. 
Piastów 15. Szkoła Podstawowa nr 3 z Oddziałami Mistrzostwa Sportowego w 
Jastrzębiu-Zdroju rozpocznie działalność z dniem 1 września 2017r. Rada Miasta 
w styczniu przyjęła uchwałę o zamiarze przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 3 
w Szkołę Mistrzostwa Sportowego. Dla Szkoły Mistrzostwa Sportowego nie ustala 
się obwodu. Na oś. Przyjaźń są dzieci, które w tej chwili chodzą do tej Szkoły 
Podstawowej. W tej chwili jest luka w przepisach kiedy nie ma nowego 
Rozporządzenia, a stare pozwala na to, aby w Szkołach Mistrzostwa Sportowego 
były klasy ogólnodostępne. W tej uchwale zakładamy już,  Szkołę Podstawową  
nr 3 z oddziałami mistrzostwa sportowego bo dla tej szkoły możemy, a nawet 
powinniśmy ustalić obwód. Z dniem 1 września 2019r. Zespół Szkół nr 1 z 
siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Granicznej 2, w skład którego wchodzą 
Gimnazjum nr 6 z Oddziałami Dwujęzycznymi i I Liceum Ogólnokształcące im. 
Stanisława Staszica, staje się czteroletnim I Liceum Ogólnokształcącym im. 
Stanisława Staszica z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju, ul. Graniczna . 
 
Krzysztof Janicki 
 - Jak będzie podjęta uchwała o 3 letnim Liceum Ogólnokształcącym z oddziałami 
dwujęzycznymi to następnie musi być zamiana na 4 letnie Liceum 
Ogólnokształcące z oddziałami dwujęzycznymi. Nie można tego było ująć w 
jednej uchwale ? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Nie można w tej uchwale tego zrobić ponieważ rozpoczynamy procedurę 
przekształcenia.  Przez najbliższe dwa lata ZS nr 1 i taka sama sytuacja jest w 
ZS nr 3 pozostają bez zmian. Po dwóch latach Zespół Szkół staje się 4 letnim 
Liceum. Taka sama sytuacja jest w kolejnych 4 Zespołach Szkół  - ZS nr 8, ZS nr 
11, ZS nr 12 i  ZS nr 13 w skład , którego wchodzą Szkoła Podstawowa i 
Gimnazjum. Każdy z tych Zespołów  z dniem 1 września 2017 r. staje się 8 letnią 
Szkołą Podstawową. Numeracja Szkoły jak również imiona pozostają bez zmian.  
Szkoła Podstawowa nr 21 im. prof. Jana Miodka o strukturze organizacyjnej 
obejmującej klasy I-III z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju ul. ks. Jana Twardowskiego 
31, przekształca się w ośmioletnią szkołę podstawową o strukturze 
organizacyjnej obejmującej klasy I-III.  Publiczne Gimnazjum Sióstr Salezjanek 
im. Maryi Wspomożycielki z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju ul. Janusza 
Kusocińskiego 47, przekształca się w  ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową 
Sióstr Salezjanek im. Maryi Wspomożycielki  z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju ul. 
Kusocińskiego 47.  Dzień rozpoczęcia działalności szkoły: 1 września 2017 r., rok 
szkolny, w którym rozpocznie się kształcenie w I klasie: 2017/2018. Siostra 
Dyrektor zwróciła się do organu prowadzącego z prośbą o wskazanie budynku, 
który pozwoli na realizowanie w pełnej strukturze 8 letniej Szkoły Podstawowej. 
W tej chwili nie mamy konkretnej propozycji dla Sióstr Salezjanek. Nie ma 
budynku, który spełniałby oczekiwania. Siostry Salezjanki muszą uzyskać 
pozwolenie sanepidu, aby prowadzić nabór na działalność w pełnej strukturze 
organizacyjnej. Aby otrzymać zgodę sanepidu Szkoła musi mieć zapewnienie 
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realizacji obowiązku. Na ten czas w sieci szkół przyjmujemy , że Gimnazjum 
będzie funkcjonowało i jest przyjęta siedziba przy ul. Kusocińskiego 47.  Są z 
nami przedstawiciele Rady Rodziców z SP nr 12.  Jeżeli chodzi o obwód SP nr 12 
to pozostaje na tych samych zasadach. Do obwodu SP nr 12 dodajemy ul. 
Korfantego. Istotna zmiana nastąpiła w Szkole Podstawowej nr 10. W związku z 
przekształceniem Gimnazjum nr 8 w Szkołę Podstawową nr 13 wskazujemy 
propozycje obwodu dla SP nr 13  - ul. Katowicka, Krakowska, Północna a także 
dzieci od klasy IV z SP nr 21 . W SP nr 10 do tej pory był przepisane ulice   - 
Katowicka, Karkowska, Północna. Od września 2017 r.  ulice będą obwodem  
SP nr 13.  Jeżeli chodzi o dzieci z SP nr 21 to obwód będzie w 5 szkołach – SP nr 
1,  SP nr 5, SP nr 6, SP nr 10 i SP nr 13. Kuratorium nie podjęło ostatecznej 
decyzji czy w tej formie obwody zostaną zaakceptowane. Jest to sytuacja 
nietypowa. Na ten moment nadzór prawny tego nie kwestionuje. Jeżeli nie będzie 
żadnego wskazania chcemy, aby obwody pozostały na dotychczasowych 
zasadach z SP nr 13. Jeżeli będzie konkretnie wskazanie Kuratorium, żeby to 
zmienić i wskazać jedną szkołę obwodową to oczywiście się dostosujemy. W 
innych szkołach zmian w obwodach nie ma. Załącznik nr 1 dotyczy okresu od 1 
września 2017 r.  do 31 sierpnia 2019 r. Załącznik nr 2 dotyczy obwodów szkół 
dotychczasowych klas Gimnazjów. Załącznik  nr 3 wskazuje  granice obwodów od 
1 września 2019 r kiedy nie ma Gimnazjów.                                                                                                                              
                                                                                                                                                                                                       
Bernadeta Magiera 
 - Jaka jest szansa, aby w SP nr 4 zostały utworzone oddziały dwujęzyczne.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Taki wniosek wpłynął do organu prowadzącego. Wniosek poddawany jest 
szczegółowej analizie organizacyjnej i finansowej. Bierzemy wszystkie aspekty 
mające wpływ na utworzenie oddziałów dwujęzycznych w tej szkole. Wniosek 
jest rozpatrywany.  
 
Krzysztof Janicki 
 - Byłoby to logiczne. Jeżeli będzie Liceum z oddziałami dwujęzycznymi to dobrze 
by było, aby powstała Szkoła Podstawowa z oddziałami dwujęzycznymi.  
 
Anna Toborowicz 
 - Uważam, za zasadne powstanie w Szkole Podstawowej nr 4 oddziałów 
dwujęzycznych. Jest świetna baza dydaktyczna. Trzeba zastanowić się nad 
zaopiniowaniem pozytywnie wniosku.  
 
Anna Hetman 
 - W przypadku klas dwujęzycznych byłaby to klasa poza obwodem. Na chwilę 
obecna jesteśmy jak najbardziej za tylko sprawdzamy wszystkie aspekty. Ważna 
jest kontynuacja w Liceum.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Myślę, że nie ma przeszkód, aby jedna ze szkół w centrum miała również 
oddziały dwujęzyczne.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Nie jestem przeciwny, ale podejrzewam, że za dwa lata inni Dyrektorzy też 
będą chcieli takie klasy mieć.  
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Andrzej Pawłowski 
 - Zobaczmy jakie będzie zapotrzebowanie.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Żeby było zapotrzebowanie to muszą być warunki. Konkurencja zawsze jest 
potrzebna. Szkoła jest instytucją świadczącą usługi. W zależności od usług albo 
będzie miała uczniów albo ich nie będzie miała.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jest jeszcze jedna sprawa do rozważenia. Jest przygotowana uchwała 
intencyjna w sprawie powstania ośrodka szkolenia stacjonarnego w tenisie 
stołowym. Dobrze byłoby, aby któraś ze szkół znajdująca się w pobliżu hali 
Omega miała klasy tenisa stołowego. Kontynuacja mogłaby być w Zespole Szkół 
Mistrzostwa Sportowego.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Czy jest miejsce do trenowania ? 
 
Andrzej Matusiak 
 - Na hali Omega. Jastrzębie-Zdrój zostało wybrane na stworzenie takiego 
Ośrodka Szkolenia stacjonarnego ponieważ hala Omega typowo była stworzona 
do tenisa stołowego. Można stworzyć dobre warunki. W mieście jest tradycja. 
Można skorzystać z wykwalifikowanych trenerów. Dużym atutem jest bliskość do 
Havirzowa – Ośrodka tenisa stołowego.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Pan Dyrektor ZSM mówił o tym, że w Szkole Podstawowej Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego będzie realizowana klasa tenisa stołowego. Szkoła jest w 
porozumieniu z klubem. Szkoła dysponuje swoim transportem i dzieci mogą być 
dowożone.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Czy są jakies prognozy ile będzie klas o profilu piłka nożna w ZS nr 5? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Prawdopodobnie dwie.  
 
Krzysztof Janicki 
 - Do kiedy Rada musiałaby podjąć uchwałę, żeby Szkoła Podstawowa nr 4 była z 
oddziałami dwujęzycznymi z naborem od 1 września?  
 
Andrzej Pawłowski 
 -  Nie wiem czy Rada Miasta musi podejmować uchwałę czy tę zmianę można 
zrobić w Statucie Szkoły. Sprawdzimy to.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
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• Projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Naczelnik Wydziału 
Edukacji – Andrzej Pawłowski. Poinformował, że w szkołach specjalnych i 
ponadgimnazjalnych nie ustalamy obwodu. Gimnazjum Specjalne nr 13  
w Zespole Szkół Specjalnych nr 9 im. dr Mikołaja Witczaka z siedzibą w 
Jastrzębiu-Zdroju, ul. 11 Listopada 4, włącza się do ośmioletniej Szkoły 
Podstawowej Specjalnej nr 22 w Zespole Szkół Specjalnych nr 9 im. dr Mikołaja 
Witczaka z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju, ul. 11 Listopada 4, na następujących 
warunkach: Szkoła Podstawowa Specjalna nr 22 w Zespole Szkół Specjalnych nr 
9 im. dr Mikołaja Witczaka rozpocznie działalność z dniem 1 września 2017 r., 
kształcenie w Szkole Podstawowej Specjalnej nr 22 w Zespole Szkół Specjalnych 
nr 9 im. dr Mikołaja Witczaka w Jastrzębiu-Zdroju rozpocznie się w roku 
szkolnym 2017/2018, Gimnazjum Specjalne nr 13 w Zespole Szkół Specjalnych 
nr 9 im. dr Mikołaja Witczaka w Jastrzębiu-Zdroju zakończy działalność z dniem 
31 sierpnia 2017 r.  

Z dniem 1 września 2017 r. Zespół Szkół Specjalnych nr 10 im. ks. prof. Józefa 
Tischnera z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju, ul. Szkolna 1, w skład którego wchodzą 
Szkoła Podstawowa Specjalna nr 23 i Gimnazjum Specjalne nr 14, staje się 
ośmioletnią Szkołą Podstawową Specjalną  nr 23 im. ks. prof. Józefa Tischnera z 
siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju, ul Szkolna 1. W dalszej części uchwały powtórzone 
są zapisy dotyczące,  ZS nr 1 i ZS nr 3. Z dniem 1 września 2019 r. Zespół Szkół 
staje się 4 letnim Liceum. Licea są ujęte w załącznikach do uchwały. Czekamy na 
szereg Rozporządzeń w sprawie wzorów dokumentów i pieczęci. W sieci szkół są 
konkretne wskazania.   

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• Pismo w sprawie wysokości średnich wynagrodzeń  na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego, 

Andrzej Pawłowski 
 - W roku 2016 nauczyciele na wszystkich stopniach awansu zawodowego 
przekroczyli średnie wynagrodzenia . Nie ma konieczności wypłacania dodatku 
uzupełniającego.  
 
Komisja zapoznała się z pismem w sprawie wynagrodzeń  na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego, 

 
• Prośba Szkoły Podstawowej nr 4 o utworzenie oddziałów 

dwujęzycznych, 

Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
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Ad. 6 

Wolne głosy i wnioski 

Iwona Rosińska 
- Proponuje, aby w przerwie obrad Sesji spotkać się na Komisji Edukacji i Polityki 
Społecznej w celu sformułowania wniosków z wyjazdowego posiedzenia do Domu 
Pomocy społecznej „Dar Serca”.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Przekażę Państwu listę na której można się wpisywać jako obserwator w 
egzaminach gimnazjalnych.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czy może Pani przedstawić aspekt finansowy reformy oświaty w mieście? 
 
Anna Hetman 
 - W chwili obecnej mamy wyłącznie szacunkowe koszty reformy oświaty. Są to 
dane pozyskane od Dyrektorów poszczególnych szkół. Obecnie możemy mówić o 
wyposażeniu pracowni. O kosztach będziemy mogli powiedzieć po złożeniu 
projektów organizacyjnych przez szkoły. Wówczas będzie można określić koszt w 
poszczególnych jednostkach związany z reformą. Całkowity szacunkowy koszt 
związany z reformą oświaty to 4 455 090,58 zł.  
 
Informacja dotycząca szacunkowych kosztów reformy oświaty stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Myślę, że kwota ulegnie zmianie. Część dyrektorów zaplanowała kwoty na 
odprawy dla nauczycieli. Mówimy o tym, że będziemy starali się uzupełniać etaty 
nauczycielom, którzy nie będą mieli pełnego wymiaru zatrudnienia w swoim 
podstawowym miejscu zatrudnienia.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Kiedy nauczyciele pisali zapotrzebowanie nie było podstawy programowej.  
 
Anna Toborowicz 
 - Do Szkoły Podstawowej i branżowej podstawa programowa wczoraj została 
podpisana.  
 
Paweł Jagodziński 
 - Proszę Państwa jesteśmy na Komisji obecni  jako Rada Rodziców SP nr 12. Na 
spotkaniach dot. przyszłości SP nr 12 było dosyć burzliwie. Chcieliśmy 
podziękować za wysłuchanie naszego głosu. Z propozycji uchwały , która była w 
zeszłym tygodniu została stworzona nowa propozycja uchwały odnośnie podziału 
obwodu SP nr 12.Podjęliście Państwo dzisiaj jednogłośnie projekt uchwały 
dotyczący sieci szkół. Mamy nadzieję, że na Sesji będzie tak samo. Dziękujemy 
za wsparcie.  
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Andrzej Matusiak 
 - Chciałem zapytać o ZS nr 9. Jak wygląda sprawa Sali gimnastycznej dla ZS nr 
9? 
 
Anna Hetman 
 - W tej chwili dostosowujemy projekt do potrzeb i możliwości tej szkoły. 
Pierwotny projekt był przeszacowany.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Co z salą gimnastyczną w SP nr 17? Uważam, że w pierwszej kolejności 
powinniśmy zadbać o salę gimnastyczną. Miała być wykonana 
termomodernizacja SP nr 17 wraz  z budową sali gimnastycznej.   
 
Tadeusz Gorgol 
 - Problem jest od 2006 roku.  
 
Anna Hetman 
 - Chciałabym wyraźnie podkreślić, że żadna szkoła nie została pominięta. SP nr 
1 i SP nr 17 są nadal brane pod uwagę. W tym roku składamy wnioski jeśli 
chodzi o termomodernizację. Projekty są przygotowane. W przypadku jednej i 
drugiej szkoły sprawdzamy czy projekt spełni warunki dla szkoły ośmioklasowej. 
Analizy wskazują, że sale lekcyjne będą wystarczające dla ośmioklasowej szkoły. 
Od wielu lat mówi się o SP nr 17. W każdej szkole coś trzeba zrobić.  
 
Anna Toborowicz 
 - W SP nr 12 będzie wykonane boisko? 
 
Anna Hetman 
 - W tym roku będzie wykonana elewacja oraz boisko z bieżną i skokiem w dal.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czy jest szansa na wykonanie termomodernizacji Zespołu Szkół Mistrzostwa 
Sportowego? 
 
Anna Hetman 
 - W tym roku chcemy skończyć termomodernizację SP nr 12 wraz z budową 
boiska. W ZS nr 6 będzie wykonana elewacja. Jeżeli chodzi o ZSMS to musi być 
najpierw wykonane odwodnienie, ocieplenie ścian i malowanie elewacji.  
 
Anna Toborowicz 
 - Dziękuję Radzie Rodziców SP nr 12 za przybycie. Dodam, że do piątku nie 
podjęto żadnej decyzji. W poniedziałek otrzymaliśmy materiały. Dziś 
podejmujemy ostateczną decyzję.  
 
Paweł Jagodziński 
 - Na spotkaniu w poniedziałek na którym nie wszyscy z Państwa mogli być 
obecni został przedstawiony drugi projekt uchwały. Rodzice i nauczyciele SP nr 
12 nie wiedzieli o drugim projekcie uchwały. Była dopiero o nim mowa w 
poniedziałek. Dziękujemy, że pochyliliście się Państwo nad naszym problemem. 
Nie chcieliśmy nikogo obrażać, ale jako rodzice mieliśmy  swoje stanowisko, 
które staraliśmy się kulturalnie na spotkaniu przedstawić.  
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Elżbieta Siwiec 
 - Złożyłam ostatnio interpelacje w sprawie wykorzystania funduszu zdrowotnego 
z § 3020 oraz wykorzystania środków finansowych na doskonalenie nauczycieli w 
poszczególnych placówkach. Czegoś tutaj nie rozumiem. W szkole prowadzi się 
bezpłatne warsztaty dla nauczycieli, a następnie okazuje się, że placówka nie 
wykorzystuje tych środków. Nie wiem dlaczego upowszechnia się opinię, że 
miasto nie daje środków, nie ma środków, a okazuje się, że miasto środki 
przekazuje tylko drożność informacji nie do końca jest rzetelna. Uprzejmie 
proszę o zwrócenie na to uwagi. Druga rzecz to środki na fundusz zdrowotny z 
§3020. Proszę zobaczyć jak szkoły wykorzystują te środki. Nie ma środków 
finansowych na okulary dla nauczyciela, a później okazuje się, że środki nie 
zostały wykorzystane. §3020 dotyczy nauczycieli emerytów, którzy nie są na  
co dzień w szkołach i o nich też trzeba by było zadbać. Jeżeli  nauczyciel czynny 
zawodowo nie wie, że środki nie zostały wykorzystane to skąd ma o tym wiedzieć 
nauczyciel emeryt. Proszę o wyjaśnienie w jaki sposób wyliczany jest fundusz 
zdrowotny w ramach §3020. Analizując kwoty okazuje się, że szkoła mniejsza 
liczebnie ma większy fundusz niż szkoła bardziej liczebna. Dlaczego te kwoty się 
różnią od czego to zależy? Co mieści się w §3020? Czy  kwoty w obrębie  
§3020 można przenosić? Czy mam napisać interpelację w tej sprawie? 
 
Krzysztof Janicki 
 - Proszę o sprawdzenie czy we wszystkich szkołach istnieją komisje ds. 
przyznawania funduszu zdrowotnego dla nauczycieli. Przypomnę, że komisje 
powinny być powołane zgodnie z uchwałą Rady Miasta.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Jeżeli nie są powołane takie komisje to dlaczego tak się działo, że zgodnie z 
uchwałą Rady Miasta nie były powołane? Uchwała RM określa jednoznacznie 
skład i liczebność komisji.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Poproszę na następne posiedzenie Komisji  osobę odpowiedzialną za finanse w 
wydziale oraz Panią Drzał, aby to Państwu wytłumaczyli.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Odpowiedź na interpelacje na posiedzeniu Związków Zawodowych wywołała 
spore zamieszanie. Są to sprawy pracownicze niestarannie do tej pory  
prowadzone.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Poproszę o informację na piśmie w tej sprawie. 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Przygotuję interpelację na Sesję Rady Miasta.  
 
Anna Toborowicz 
 - Proponuję, aby faktycznie na kolejne posiedzenie zaprosić Panią Dyrektor Drzał 
w celu wyjaśnienia kwestii związanych z funduszem zdrowotnym z §3020.  
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Anna Hetman 
 - Za budżet danej placówki odpowiada Dyrektor szkoły. Pani Dyrektor Drzał 
wyjaśni ogólne zasady natomiast nie będzie mogła wyjaśnić dlaczego w takiej czy 
innej jednostce tak się dzieje. W tym § mieszczą się różne rzeczy.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Chcemy znać mechanizm tworzenia  § 3020.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Skąd się wzięła informacja, że w ZS nr 1 będzie brakowało 40 etatów. Taka 
informacja została podana na styczniowym posiedzeniu Komisji Edukacji i Polityki 
Społecznej.  
 
Andrzej Pawłowski 
 -Nie wiem skąd się wzięła taka informacja.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Powinien Pan dociec i odpowiedzieć na Komisji. 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Podtrzymuje to co przekazałem na Sesji. Różnica etatów w skali miasta wynosi 
37 etatów. To są przewidywane dane, które podałem. Taka sytuacja może 
nastąpić, że będzie mniej o 37 etatów w skali miasta w przyszłym roku szkolnym.   
 
Andrzej Matusiak 
 - Czy będzie wykonana termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 5? 
 
Anna Hetman 
 - To nie jest tak, że wybieramy sobie do termomodernizacji szkoły, które nam 
się podobają. Absolutnie tak nie jest. Jeżeli mówimy o termomodernizacji czyli o 
środkach, które miałyby być pozyskane ze środków UE to były wskazane szkoły, 
które mogą być brane pod uwagę  - to Państwo taką informację w ubiegłej 
kadencji przygotowywaliście. Aby uzyskać środki na termomodernizację należy 
spełnić wiele warunków, a przede wszystkim osiągnąć efekt energetyczny. Efekt 
energetyczny osiąga się biorąc pod uwagę w jakim stanie przed 
termomodernizacją budynek wyglądał. Niektóre budynki nigdy nie spełnią 
warunków do termomodernizacji ze środków UE – SP nr 5, ZS nr 6. ZS nr 6 w 
inny sposób będzie modernizowany. Do pozyskania środków na 
termomodernizację w pierwszej kolejności brane były pod uwagę placówki, które 
miały zakończony całkowicie etap projektowania.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Z moich informacji wynika,  że SP nr 5 ma kilka lat dokumentację 
przygotowaną.  
 
Anna Hetman 
 - SP nr 5 nie spełnia warunków do pozyskania środków na termomodernizację.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Przedtem spełniała, a teraz nie spełnia? 
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Anna Hetman 
 - Nie było takiej informacji. Nikt nie przeprowadził takich badań.  Są to 
obiektywne badania, które wykonują firmy. W przypadku gdy złożylibyśmy 
wniosek dla szkoły, która nie osiągnie efektu energetycznego miasto zwraca 
środki.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czy ZS nr 8 w Boryni i Przedszkole pozyskało już środki na remont? 
 
Anna Hetman 
 - Tak. 
 
Andrzej Matusiak 
 - Dlaczego został odwołany ze stanowiska Wiceprezydent Ryszard Rakoczy? 
 
Anna Hetman 
 - Każdy pracodawca we własnym zakresie ma prawo stworzyć sobie taki zespół 
jaki chce stworzyć.  
 
Ad. 7 
 
Protokół z posiedzenia Komisji  w dniu 13 grudnia 2016 r. został przyjęty 
głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Protokół z posiedzenia Komisji  w dniu 14 grudnia 2016 r. został przyjęty 
głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Ad. 8 
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za przybycie po czym 
zakończyła posiedzenie.  
 
Protokołowała      Przewodnicząca Komisji  
Monika Dulewicz      ANNA TOBOROWICZ 
 
 
 


